
 

 
1.Opening/mededelingen 

-  onderwijs –arbeidsmarkt nav.MRA bestuur (bijlage 1a) 

Wethouders Verwoort en Ruigrok geven aan dat het van belang is dat goed in kaart wordt 

gebracht welke initiatieven er lopen met betrekking tot onderwijs en arbeidsmarkt zodat 

waar nodig de verbinding kan worden gezocht.  

 

- regiodeals 

Er zijn vanuit de MRA zes regiodeals ingediend, te weten: ZaanIJ Groen en Meedoen, Naar 

een groene en gezonde MRA West, Tech Talent voor Transitie – Flevoland /MRA Oost, 

Masterplan RAI,  Gezonde mensen in een Groene & Gezonde Leefomgeving en Mainstage 

Event Innovation. De aanvragen voor de regiodeals  worden gec0mmuniceerd via de 

website van de MRA: https://www.metropoolregioamsterdam.nl/6-regiodeals-ingediend-

bij-rijk-om-brede-welvaart-te-verbeteren/  

 

- bestuurlijke trekkerschappen 

Wethouder Berkhout meldt dat het trekkerschap van Toerisme is overgedragen aan 

wethouder Angelique Bootsman van Edam-Volendam. Daarnaast geeft wethouder 

Berkhout aan dat hij het trekkerschap graag blijft voortzetten, met als voorwaarde dat hij 

dit samen met een tweede trekker kan oppakken zoals hij dit voorheen deed met Jan Hoek 

uit Almere. Dus de vraag aan alle BO leden om binnen de eigen deelregio te informeren 
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welke bestuurder samen met wethouder Berkhout het trekkerschap van Circulaire Economie 

op zich wil nemen. De voorkeur gaat hierbij uit naar een bestuurder uit een kleinere 

gemeente.  

 

- Just Transition Fund (JTF) 

Wethouder Verwoort meldt dat via het Just Transition Fund er € 58,8 miljoen is opgehaald 

door de Ijmondregio. Deze subsidie is bedoeld voor de verduurzaming van de industrie en 

versnelling van de energietransitie. Dit nieuws is ook gecommuniceerd via de MRA website: 

https://www.metropoolregioamsterdam.nl/europese-subsidie-van-e-585-miljoen-voor-

duurzame-industrie-ijmond/  

 

- Strategische agenda Toerisme 

Ellen Veul geeft een toelichting op de huidige stand van zaken met betrekking tot de 

strategische agenda toerisme. Er wordt gezocht naar een nieuwe programmamanager, 

hiervoor is een uitvraag gedaan bij twee bureau’s. Daarnaast is er een begeleidingsgroep 

samengesteld bestaande uit Emiel Reiding (MRA), Jan-Willem Flohil (Amsterdam) en Jaap 

Meindersma (Haarlem). Zij gaan kijken hoe ze de begeleiding van dit traject gaan 

vormgeven.  

Wethouder Mbarki licht toe dat Amsterdam recentelijk zijn standpunt met betrekking tot 

toerisme gepresenteerd heeft en het nu duidelijk is waar Amsterdam voor staat met 

betrekking tot toerisme. Daarnaast doet hij een oproep aan de andere deelregio’s om ook 

een standpunt in te nemen zodat een constructieve discussie gevoerd kan worden over 

toerisme in de regio. Wethouder Onclin uit de zorgen die er in Zaanstad leven rondom het 

blowverbod dat Amsterdam wil gaan instellen. Wethouder Mbarki licht toe dat het 

blowverbod slechts voor een klein gebied, de Wallen, zal gelden en verwacht daarmee dat 

drugstoeristen eerder naar andere coffeeshops in Amsterdam zullen gaan dan naar 

Zaanstad. Wethouder Ruigrok vult aan dat er naast de boodschap van een blowverbod ook 

een boodschap moet komen waarbij toeristen gestimuleerd worden om culturele attracties 

in de regio te bezoeken. Wethouders Verwoort en Onclin wijzen er nog op dat de deelregio’s 

in een eerder stadium over de Amsterdamse plannen ingelicht hadden willen worden.  

Wethouder Verwoort vult aan dat in de regio Ijmond de primaire zorg het beleid ten aanzien 

van zeecruises blijft. Wethouder Scheepers ziet daarnaast graag dat toeristen meer verleid 

worden de regio’s buiten Amsterdam te bezoeken. Wethouder van Rijn stelt de vraag hoe 

we dit proces gezamenlijk in de gaten blijven houden. Wethouder Mbarki stelt dat hier 
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gesprekken over gevoerd moeten worden en heldere afspraken over gemaakt moeten 

worden in de strategische agenda toerisme.   

 

- Rising Innovative City award 

Wethouder Berkhout meldt dat Haarlem de Rising innovative City award gewonnen heeft 

dit jaar. Hij roept op om dit breed uit te dragen en dit ook te communiceren dat een MRA 

gemeente in de prijzen is gevallen. Nina Tellegen neemt dit mee in de komende nieuwsbrief 

van de Amsterdam Economic Board. Het nieuws is ook gecommuniceerd via de MRA 

website: https://www.metropoolregioamsterdam.nl/europese-innovatieprijs-voor-haarlem/  

 

 

2. Verslag BO (bijlage 2a)  

Nina Tellegen benadrukt dat het LEAP traject een Triple-Helix traject is, geïnitieerd door de 

board.  

Het verslag is vastgesteld door het BO.  

 

3. Bedrijventerreinenstrategie (bijlage 3a,3b) 

In het laatste BO is opdracht gegeven tot een startnotitie Bedrijventerreinenstrategie.  

Bijgevoegd deze startnotie, waarin  de vertrekpunten, hoofdlijnen, relatie met 

Verstedelijkingsstrategie, relatie met beleid EZK en planning zijn opgenomen. Eerste 

belangrijk moment is het Bestuurlijk Overleg Leefomgeving Rijk Regio (BOL, medio 

2023) waar we met het Rijk ook afspraken willen maken ten aanzien van het ruimtelijk-

economische beleid.  

Bijgevoegd de startnotitie. 

 

 

Aan het BO wordt gevraagd om in te stemmen met:  

a) De vertrekpunten, zoals onder 1 a-1d  zijn opgenomen in bijgevoegde 

startnotitie 

b) De hoofdlijnen van de Bedrijventerreinenstrategie, zoals opgenomen onder 

2a-2g in bijgevoegde startnotitie  

c) Het reserveren van € 100.000 uit de vrijval 2022 begroting Platform Economie 

voor de uitwerking in 2023 van deze Bedrijventerreinenstrategie  
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Wethouder Verwoort beargumenteert dat er rekening gehouden moet worden met kleinere 

gemeenten binnen de MRA en dat er goede afspraken gemaakt moeten worden. Hij roept 

hierbij op om ook vooral rekening te houden met de behoefte aan natte bedrijventerreinen.  

Gedeputeerde Zaal vult aan dat nu de vraagraming er ligt er niet alleen gekeken moet 

worden naar kwantitatieve terreinen, maar met name naar kwalitatieve terreinen. Zij heeft 

gesproken met Hugo de Jonge over het GRIP-traject en vreest dat als de MRA als regio niet 

het initiatief neemt en zijn wensen kenbaar maakt het Rijk de regiefunctie naar zich toe zal 

trekken. Gedeputeerde Zaal beargumenteert dat het een goede zaak is dat er voor de MRA 

een vraagraming, dus een wetenschappelijke basis, en een aantal concrete plannen liggen. 

Zo blijven wij als MRA de regie houden over onze eigen bedrijventerreinen.  

Wethouder Ruigrok en Scheepers vullen aan dat het belangrijk is om de regie te houden, er 

maar heel beperkte ruimte is voor nieuwe bedrijventerreinen en dat bij het opstellen van de 

bedrijventerreinenstrategie goed naar de ambities moet worden gekeken.  

Er is in het BO consensus over het feit dat er op veel plekken in de regio zeer beperkte ruimte 

is voor bedrijventerreinen.  

Gedeputeerde Zaal benadrukt dat er gekeken moet worden naar de transformatie van 

bestaande bedrijventerreinen en dat voorkomen moet worden dat er in het groen nieuwe 

terreinen gebouwd worden. Wethouder Berkhout geeft aan dat er ingezet moet worden op 

intensivering en transformatie en stelt de vraag of dit voor het BOL nog eens in het BO 

Economie besproken moet worden, het BO is het daarmee eens.  

Wethouder van Rijn merkt op dat het soms lastiger is om bestaande terreinen te hervormen 

dan nieuwe terreinen aan te leggen, daarom moet dit via nieuwe instrumenten steeds 

makkelijker gemaakt worden. Wethouder Scheepers vult aan dat er ook gekeken moet 

worden naar brede werklocaties. Gedeputeerde Zaal benoemd nog wel dat, afgaande op de 

vraagraming, er waarschijnlijk wel bedrijventerreinen bij moeten, dus hier moet het goede 

gesprek over worden gevoerd.  

 

Het BO stemt in met alle punten.  

 

4. Uitvoeringsagenda  Circulaire Economie  2023(bijlage 4) 

Bijgevoegd het werkplan Circulaire Economie 2023.  

In het werkplan zijn veel lopende trajecten opgenomen: 

- Circulair inkopen 

- Materiaalstromen aanpak (textiel, plastic, biogrondstoffen, luiers) 

- Circulaire Gebiedsontwikkeling, incl. verduurzaming bedrijventerreinen 



 

Zorgpunt blijft de uitvoering. Voor meerdere gemeenten blijft het leveren van 

voldoende ambtelijke capaciteit een knelpunt, waardoor de uitvoering van enkele 

projecten minder snel gaat dan beoogd.  Het is daarom noodzakelijk om goed zicht te 

houden op de voortgang.  

 

Nieuwe onderdeel/activiteit is het uitwerken van het  voorstel ‘Circulariteit als het 

nieuwe normaal’, dat feitelijk als bouwsteen  moet gaan dienen voor het toekomstige 

economisch beleid en daarmee als input voor de nieuwe MRA Agenda.  

 

Aan het BO wordt gevraagd om:  

a) In te stemmen met de Uitvoeringsagenda  Circulaire Economie 2023 

b) Het DO Economie opdracht te geven om de voortgang te monitoren en 

hierover medio 2023 te rapporteren.  

 

Wethouder Berkhout licht toe dat nu het PHO Duurzaamheid is opgeheven circulair steeds 

meer geïntegreerd raakt binnen het platform Economie. Het transitieteam duurzaamheid is 

nog niet bij elkaar gekomen maar zal begin 2023 voor het eerst bij elkaar komen. Daarnaast 

is er dit jaar een mijlpaal moment met betrekking tot circulair inkoop. Het geformuleerde 

doel van 10% circulair inkoop in de MRA wordt dan geëvalueerd. Wethouder Berkhout 

meldt dat er qua resultaten veel verschil zit tussen verschillende MRA gemeenten.  

Wethouder Verwoort noemt de Uitvoeringsagenda Circulaire Economie een goed stuk en 

zou graag nog meer verbinding zien met GreenBiz Ijmond, met name omdat daar ook veel 

capaciteit zit. Wethouder Grimbergen merkt op dat de verbinding met het bedrijfsleven nog 

te beperkt is en roept op tot actievere betrekking van het bedrijfsleven in dit stuk. 

Wethouders Berkhout en Mbarki zijn het daarmee eens en zien graag meer concrete 

verbinding met het MKB. Nina Tellegen laat weten dat op het gebied van circulair textiel 

wél veel bedrijven zijn aangehaakt.  

 

Het BO stemt in met de punten.  

 

 

 

 

 

 



 

5. Board Jaarplan 2023 (bijlage 5) 

Bijgevoegd het Board Jaarplan voor 2023. Conform eerdere afspraken, zal 2023 een 

overgangsjaar zijn. MRA Directie en Board zullen in 2023 samen gaan werken bij het 

opstellen van een Strategische Agenda voor de Metropool Amsterdam.  

Ook is er een steeds nauwere samenwerking tussen ROM Inwest en de Board.  

 

In het voorliggende werkplan zijn opgenomen de lopende activiteiten, de activiteiten die 

afgerond zijn, cq overgedragen zijn aan andere partijen én nieuwe voorgenomen 

activiteiten. In deze laatste categorie valt ook nadrukkelijk het thema ‘human capital’: 

voor zowel House of Skills als TOMAS zullen de komende maanden nieuwe afspraken 

gemaakt moeten worden tussen alle betrokkenen. Dit sluit ook goed aan op de afspraak 

uit het laatste Bestuurlijk Overleg om begin 2023 nader te bepalen welke rol het 

platform Economie wil en kan nemen op het dossier onderwijs en arbeidsmarkt.  

 

De hogere bijdrage vanuit de MRA aan de Board voor 2023 (tov 2022) komt voort uit: 

• Een eenmalige korting die in 2022 was doorgevoerd 

• Voor 2023 is weer gewerkt met de bijdrage gelijk aan die van 2021 + indexering 

periode 2021-2023  (ps: deze indexering wordt gecompenseerd door EZ 

Amsterdam, via geindexeerde aanvullende bijdrage) 

 

Aan het BO Economie wordt gevraagd om: 

a) In te stemmen met het Board Jaarplan 2023 

b) Het beschikbaar stellen van een bijdrage ad € 1.662.000,- tlv begroting 2023 

 

Nina Tellegen geeft een toelichting op het jaarplan van de Amsterdam Economic Board. De 

focus verschuift meer naar een quadrupel-helix samenwerking, waarbij maatschappelijke 

organisaties ook meer worden betrokken. De initiatieven van de Board krijgen voortaan per 

initiatief twee trekkers in plaats van één. Een van de doelen is meer verbinden, zo gaat de 

Board een verkenning doen samen met de Rabobank om te zien hoe de resultaten van 

TechConnect verder benut kunnen worden.  

Wethouder van Rijn vraagt zich af in hoeverre het bedrijfsleven ook een deel van de 

financiering op zich neemt. Nina Tellegen licht toe dat er in vergelijking met andere 

Economic Boards bedrijven al een redelijke bijdrage doen. Wethouder van Rijn zou graag 

nog een specificatie zien van wie wat bijdraagt, deze zal door Nina Tellegen worden 

gedeeld.  



 

Wethouder Onclin benadrukt dat er goed gekeken moet worden of er geen initiatieven 

dubbel gedaan worden en mocht dat zo zijn dat er samenwerking gezocht wordt met 

andere partners.  

Wethouder Berkhout vraagt zich af hoe het staat met de samenwerking met ROMinwest. 

Dit gaat goed, maar daarbij moet wel gezegd worden dat de ROMinwest nog steeds 

voornamelijk in opbouw is.  

Nina Tellegen meldt dat de MRA directie en de Amsterdam Economic Board samen aan een 

pamflet werken dat tijdens de State of the Region gepresteerd zal worden. Dit pamflet 

moet dienen als basis voor de nieuwe MRA agenda. Hierin zal aan de hand van een aantal 

voorbeelden, bijvoorbeeld waterstof, geïllustreerd worden welke concrete stappen er gezet 

moeten worden om de gemeenschappelijke samenwerking te versterken en een 

gemeenschappelijk perspectief te ontwikkelen.  

 

Het BO stemt in met de punten.  

  

6. Programmaplan Project Bureau Herstructurering (PHB) (bijlagen 6a,b) 

Het PHB ondersteunt al vele jaren gemeenten en  ondernemers(verenigingen) bij de 

kwaliteitsverbetering en verduurzaming bedrijventerreinen. In de afgelopen jaren is het 

accent hierbij steeds meer verschoven naar de energietransitie, al wordt er ook nog wel 

ingezet op andere maatregelen om de betreffende bedrijventerreinen 

toekomstbestendig te houden. Hierbij heeft het PHB een initierende en aanjagende rol, 

en ondersteunt het betrokken partijen bij de concrete planontwikkeling, 

subsidieaanvragen en kennisdeling.   

 

Recent is het PHB ook gestart met pilots – in het kader van “15% gas terug” – om 

bedrijven te adviseren over energie-besparende maatregelen.  

 

Aan het BO Economie wordt gevraagd om: 

a) In te stemmen met het programmaplan PHB en actielijst 

b) Een bijdrage van € 170.000 beschikbaar te stellen voor 2023  

 

Wethouder Berkhout merkt op dat het een ambitieuze lijst is en dat iets meer focus mogelijk 

bevorderlijk kan zijn.  

 

Het BO stemt in met de punten.  



 

7. Voedsel Verbindt (bijlagen 7a-7b) 

In 2019 heeft de MRA een bijdrage gedaan voor het opstarten en inrichten van een 

organisatie voor het programma Voedsel Verbindt. Dit samenwerkingsverband van 

overheden, bedrijfsleven en kennisinstellingen richt zich op het verkorten van de ketens 

in de voedselvoorziening en het bevorderen van een duurzame productie van gezond 

voedsel. In bijlage 7a zijn de resultaten van het lopende programma opgenomen.  

Onderdeel van het werkplan 2023 is het oprichten van een Data Value  Center 

Agri&Food (bijlage 7b). Dit  center richt zich op het ontwikkelen en gebruiken van data-

toepassingen en ICT door mkb- bedrijven voor versterking van de korte voedselketen en 

nieuwe businessmodellen. De totale kosten zijn € 920.000. Via een subsidie van de EU 

wordt hiervan 60% afgedekt. De  de deelnemende bedrijven leveren een bijdrage en 

wordt van de MRA een bijdrage voor 2022 en 2023 van € 100.000 gevraagd.  

Voorafgaand aan de behandeling van dit voorstel in het DO is geconstateerd dat de 

gevraagde MRA bijdrage in strijd kan zijn met de regels omtrent staatssteun. Met de 

Stichting Voedsel vindt hierover nu afstemming plaats.  

 

Aan het BO wordt gevraagd om: 

a) Kennis te nemen van de voortgang van het programma Voedsel Verbindt 

b) In te stemmen met het  beschikbaar stellen van een bijdrage ad € 100.000 voor 

het project Data Value Center Agri&Food onder de nadrukkelijk voorwaarde 

dat deze past binnen de staatssteun regels.  

 

In verband met de staatsteunregels is het op dit moment niet mogelijk om een bijdrage aan 

Voedsel Verbindt te verstrekken. Daarom is besloten om tijdens dit BO dit agendapunt niet 

te bespreken.  

 

8. Bijdrage Transitieversneller (8a,b,c) 

Zoals bekend, hebben de Board en MRA gezamenlijk een Investeringsagenda 

/transitieversneller opgesteld. Voor de verdere uitwerking en concretisering van 

potentiele investerings-projecten is aanvullende expertise en capaciteit tijdelijke 

noodzakelijk. (functieprofiel is opgenomen in bijlage 8b) 

Door het DO is gevraagd om de meerwaarde ten opzichte van de ROM activiteiten en de 

specifieke werkzaamheden van  deze projectmanager explicieter te maken. Zie hiervoor 

de bijlage 8a 

 



 

Aan het BO wordt gevraagd om: 

a) In te stemmen met het beschikbaar stellen van €60.000 voor het inhuren van 

een projectmanager, waarvan €20.000 tlv budget 2022 en restant (€40.000) tlv 

budget 2023 

 

Het BO stemt in met de punten.  

 

 

Rondvraag en sluiting 

 

Wethouder Ruigrok meldt nog dat in Haarlemmermeer een initiatief Impact Spot loopt dat 

genoemd mag worden.  

 

Het volgende BO zal niet op het MRA bureau zijn. De MRA directie verhuist naar een nieuw 

kantoor in Amsterdam-Noord. Het volgend BO zal op een nog nader te bepalen locatie in de 

regio worden gehouden op 10 maart.  

 

 

 


